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Regjeringen skal opprette 20 
nye polititjenestesteder, og 
inviterer kommunene til å 
komme med innspill. De 20 
tjenestestedene skal plasse-
res der behovet er størst.

Jan Erik Hæhre
janerik@raumnes.no

– Jeg håper kommunene griper 
sjansen til å komme med erfa-
ringer, ønsker og behov for sitt 
nærområde når det gjelder po-
litiberedskap, sier Else Marie 
Rødby, stortingsrepresentant 
for Sp i Akershus og medlem av 
Justiskomiteen.

I fjor høst stilte Rødby på poli-
tiets kontor på Årnes, der blant 
annet Ida Melbo Øystese, politi-
mester i Øst politidistrikt, samt 
politistasjonssjef Bernt Ingar 
Jahren i Eidsvoll lensmanns-
distrikt møtte, sammen med 
kommunens politiske ledelse, 
deltok for å snakke om erfarin-
gene av politireformen så langt.

Viktig for innbyggerne
Rødby forteller at regjeringen 
inviterer alle landets kommu-
ner til å fortelle om erfaringene 
av tjenestene som politiet leve-
rer, sammen med innspill til 
hvordan politiet kan levere bed-
re tjenester til lokalsamfunnet.

– Det er kommunene som 
kjenner de lokale foroldene, og 
de ulike kommunene vil prio-
ritere og løse oppgavene ulikt, 
påpeker Rødby.

Hun peker på at politi med 
god lokalkunnskap og tilstede-
værelse er viktig for innbygger-
ne. Det var blant de momentene 
hun fikk høre da hun gjestet År-
nes.

– Gyllen mulighet
– Tilgjengelighet og synlighet 
er viktig både for hverdags-
trygghet og for beredskap når 
det skjer noe i en kommune, 
så dette er en gyllen mulighet 
for kommunene til å bidra i ar-

Vil styrke politiet: Ber om innspill fra kommunene

STYRKING: Stortingspolitiker Else Marie Rødby møtte i fjor høst 
fungerende ordfører Vivian Wahl, politiavdelingsleder Bernt Ingar Jahren 
og politimester Ida Melbo Øystese på Årnes. Nå skal det opprettes 20 nye 
polititjenestesteder og en rekke, nye stillinger.   FOTO: JAN ERIK HÆHRE

Kan føre til redusert 
livskvalitet og ned-
satt helse. 

Lars Akerhaug
lars@raumnes.no

Vindmøllene på Engerfjellet i 
Sør-Odal rager over Skogbygda 
og er på klarværsdager i store 
deler av Nes. 

Nå kommer det også blin-
kende lys som gjør vindmøl-
lene synlige i mørket. Totalt vil 
5960 innbyggere og hytteierere  
i kommunene rundt vindmøl-
lene bli berørt når alle lysene 
er på plass. Kvelds- og nattestid 
antas det at lysene fra vindmøl-
lene være synlige blant annet 
fra Fenstad og Skogbygda.

–  Lysvarselet er allerede ope-
rativt. På Engerfjellet er det 
flere av turbinene som er ut-
styrt med lys, sier kommunika-
sjonsrådgiver Tove Syndrol Jo-
hansen i Odal Vindkraftverkt il 
Raumens. Totalt er det 21 av de 
34 turbinene som vil bli utstyrt 
med lys. Lysene blir montert et-
ter hvert som turbinene er fer-
dige.

Vindmøllene  skal benytte 
hvite, blinkende lys, går det 
frem av et notat fra Multicon-
sult på oppdrag fra Odal Vind-
kraftverk som Raumnes har fått 
innsyn i. 

På helsa løs
For mange vil dette bli proble-
matisk, slår notatet fast. 

«Naboer av Odal vindkraft-
verk er bekymret for at de vil 
oppleve lysmerkingen som lys-
forurensing», heter det i skrivet 
fra Multiconsult. 

For noen vil det kunne gå på 
helsa løs. 

–  Irritasjoner over elementer 
som føles forstyrrende, kan over 
tid endre kvaliteter man verds-

etter i hjemmet og nærmiljøet. 
Dette kan, om endringene er 
vedvarende, medføre nedsatt 
livskvalitet og dertil nedsatt 
helse. Eksempler på faktorer 
som kan gi negative opplevelser 
i forbindelse med vindkraftverk 
er lydforurensing, skyggekast, 
visuell forringelse av land-
skapsbildet og blinkende lys fra 
luftfartshindermerkingen. 

Usikkerhet
Det er knyttet usikkerhet til 
nøyaktig hvor lysene vil være 

Nå kommer det blinkende lys fra 
vindmøllene

VINDMØLLER: Også fra Togstad-
vegen er vindmøllene i Nord-Odal 
godt synlige.   
 FOTO: TOMMY SIMON NORUM

LYS FRA VINDMØLLENE: Dette kartet viser hvor lyset fra vindmøllene vil bli synlig. Her fra Oppaker.   FOTO / COLLAGE: MULTICONSULT / LARS AKERHAUG
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Viken fylkesting har vedtatt 
at Viken fylkeskommune 
skal oppløses. 

Lisbet Bekkeli Amundsen 
AFP-NTB
lisbet@raumnes.no

Viken bestående av gamle 
Buskerud, Akershus og Øst-
fold går som ventet inn for å 
søke regjeringen om oppløs-
ning.

Det ble klart etter en lengre 
debatt i fylkestinget på Quali-
ty Hotel Gardermoen onsdag.

Klart flertall 
Spenningen i hva som skulle 
bli utfallet, ble i stor grad tatt 
ut da Arbeiderpartiet vedtok å 
gå inn for oppløsning på et re-
presentantskapsmøte i Viken 
Ap tidligere i februar.

Innstillingen fra komite for 
finans, administrasjon om å 
søke regjeringen om oppløs-
ning ble vedtatt av et klart 
flertall bestående av Ap, Sen-

terpartiet, Fremskrittspartiet, 
SV og Rødt i fylkestinget. For-
slaget fikk 49 stemmer, mens 
38 stemte imot. 

– En mastodont 
– Det var aldri noen besparel-
se å gå fra tre små til ett stort 
fylke. Det er ikke spart noe. 
Og hva sitter vi igjen med? En 
gigant. Jeg velger å se dette 
som en investering i stedet for 
å slite med den mastodonten 
i flere tiår framover, sa Liv 
Gustavsen (Frp) fra Nes på 
fylkestingets talerstol under 
debatten. 

Viken står for fall 

FOR OPPLØSNING: Liv 
Gustavsen (Frp)    
 FOTO: LISBET BEKKELI AMUNDSEN

Vil styrke politiet: Ber om innspill fra kommunene
beidet med å styrke det lokale 
politiet i sitt område, sier Sp-
politikeren.

Hun er kjent med at en del 
kommuner har opplevd at lo-
kale politifolk er sentralisert 
bort fra lokalsamfunnet, og at 
mange opplever avstanden til 
politiet som vesentlig større 
enn før reformen.

Kvalitetsutvikling
Flere tjenestesteder og flere stil-
linger i politiet skal imidlertid 
ikke gå på bekostning av den 
kvaliteten som reformen har 
ført med seg.

– Den faglige kvalitetsutvik-
lingen som politiet har vært 

gjennom de siste årene skal ikke 
svekkes, skriver justisminister 
Emilie Mehl til kommunene.

Det er likevel for regjeringen 
viktig at lokalsamfunn har evne 
og kapasitet til å forebygge og 
håndtere kriminalitet, ulykker 
og naturhendelser. Derfor vil de 
styrke etaten med flere tjenes-
testeder og stillinger.

Fem spørsmål
Mehl ønsker kommunens er-
faringer fra reformen, og de 
tjenester politiet leverer, samt 
innspill med hvordan politiet 
kan levere bedre tjenester til 
lokalsamfunnet. Kommunen 
oppfordres til å samarbeid med 

politiet om innspillene.
Mehl ønsker svar på fem 

spørsmål fra kommunene, og 
kommunene har frist til 1. juni.

LYTTET: Justispolitikere Else 
Marie Rødby (Sp) lyttet til politi-
mester Ida Melbo Øystese under 
besøket på Årnes.   
 FOTO: JAN ERIK HÆHRE

Nå kommer det blinkende lys fra 

synlige fra. Kartene som er 
laget for å illustrere dette fan-
ger ikke opp trær eller andre 
hindringer i terrenget. Kartene 
Raumnes har fått innsyn i viser 
heller ikke svak lyspåvirkning. 

Bebyggelse ved vann vil også 
være mer utsatt enn andre om-
råder, fordi vann gjør lyset mer 
synlig. 

Lyset skal være hvitt og blin-
ke 40 ganger i minuttet. Inten-
siteten på lysstyrken vil variere 
på ulike tider i dønget, med la-
vere intensitet når det er som 

mørkest. 
Senere vil det komme på plass 

et radarstyrt anlegg som kun vil 
blinke når det er fly og helikop-
tre i nærheten. 

–  Et radarbasert varslingslys 
kan komme på plass når det nye 
regelverket til Luftfartstilsynet 
er klart, sier kommunikasjons-
rådgiver Syndrol Johansen i 
Odal Vindkraftverk. 

Skal undersøke
Når lysanlegget kommer på 
plass, skal man undersøke hvor-
dan dette påvirker nærmiljøet. 

«Det er lite kunnskap om ne-
gative virkninger på lang sikt 
knyttet til lysmerking, derfor 
er det behov for å undersøke be-
lastningen på lokalbefolknin-
gen fra lysmerkingen. NVE har 
derfor satt som vilkår at visuelle 
virkinger av vindkraftverket 
skal undersøkes», heter det i 
notatet fra Multiconsult. 

Totalt skal hundre personer 
som utgjør et representativt 
utvalg av de berørte intervjues 
noen måneder etter at lysene er 
på plass. 

«Ved å vente noen måneder 
etter at vindkraftverket med 

hinderlys er etablert, vil den 
første, muligens forutinntatte, 
opplevelsen være tonet ned. Det 
er også et poeng at informante-
ne bør ha opplevd anlegget med 
lysmerking i ulike værforhold 
og med ulike lysforhold, heter 
det i notatet. Man vil også un-
dersøke om vindmøllenaboene 
har flyttet møbler eller gjort an-
dre tiltak for å unngå å se lyse-
ne fra vindmøllene. I tillegg vil 
man gjøre enkeltintervjuer med 
ti grunneiere i området som har 
utsikt til vindmøllene.

FOTO / COLLAGE: MULTICONSULT / LARS AKERHAUG

VINDMØLLER I SKOGBYGDA: Flere av vindmøllene i Nord-Odal er godt 
synlige langs Sjølivegen i Skogbygda.   FOTO: TOMMY SIMON NORUM

FAKTA

* Vindmøller med en 
høyde 150 meter eller 
høyere, skal merkes med 
høyintensitets hinderlys.
* Skal  utstråle lys med 
en bølgelengde som gjør 
lysene synlig for piloter 
som benytter nattbrille.
Kilde: Luftfartstilsnyet

LYSMERKING AV 
VINDMØLLER


